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KOMUNIKATY 
 

1% odpisu z podatku dochodowego na rzecz Stowarzyszenia 

1% 
Przypominamy, że jest możliwość przekazania 1% podatku na rzecz Stowarzyszenia.           

W formularzu PIT należy zamieścić numer KRS: 0000076793. Aby ułatwić nam 

identyfikację darczyńców, prosimy o zastrzeżenie w zeznaniu podatkowym możliwości 

ujawnienia swoich danych osobowych.  

Według danych Urzędu Skarbowego w tym roku wpłynęło na konto Stowarzyszenia tytułem 

odpisu 1% podatku  ponad 15000 złotych. Dziękujemy!  

Jeszcze raz dziękujemy za bardzo cenne darowizny: Panu Andrzejowi Szczygielskiemu – 

prokurentowi firmy ELPAR, Krzysztofowi Grigoryanowi oraz Jackowi Wójtowiczowi. 

Zachęcamy wszystkich członków i sympatyków Stowarzyszenia do poszukiwania nowych 

darczyńców.   

Wszystkim darczyńcom serdecznie dziękujemy. 

Zarząd Stowarzyszenia 

KALENDARZ SPOTKAŃ CZŁONKÓW STOWARZYSZENIA W ROKU 

 SZKOLNYM 2021/2022

 

03.12. – Zebranie Zarządu oraz spotkanie integracyjne, mikołajkowe/opłatkowe 18:00 

14.01. – Zebranie Zarządu oraz spotkanie integracyjne, opłatkowe 18:00 

22.04. – Zebranie Zarządu oraz spotkanie integracyjne, „jajeczko” 18:00 

04.06. – Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia 11:00/11:15 

 

Zebrania Zarządu mają charakter otwarty. Odbywają się o godzinie 18:00 w sali nr 18     

I LO. Powyższe propozycje są uzależnione od sytuacji pandemicznej w kraju. Spotkania 

integracyjne odbywają się w Kawiarni Księżycowa ul. Księżycowa 2. O zmianach 

terminów będziemy informowali na naszym Facebooku i oficjalnej stronie 

Stowarzyszenia.  

Zapraszamy 

Zarząd Stowarzyszenia 

 

WALNE ZEBRANIE CZŁONKÓW STOWARZYSZENIA! 

Walne Zebranie Sprawozdawcze Członków Stowarzyszenia Wychowanków 

Gimnazjum i Liceum im. St. Staszica w Lublinie odbędzie się 4 czerwca 2022 r. o 

godzinie 11:00 (pierwszy termin, drugi termin – godzina 11:15) w budynku I LO im. 

Stanisława Staszica w Lublinie, Al. Racławickie 26. 

Bardzo prosimy o niezawodne przybycie! 

Zarząd Stowarzyszenia 
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Protokół z Walnego Zebrania Członków 

Stowarzyszenia Wychowanków Gimnazjum i Liceum 

im. Stanisława Staszica w Lublinie,  

które odbyło się w Lublinie w dniu  19. 06. 2021 r. w siedzibie Stowarzyszenia 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie 10.15. Uczestników przywitał Zbigniew Smutek 

dotychczasowy Prezes Zarządu Stowarzyszenia, który przewodniczył spotkaniu. Przypomniał 

o zasadach bezpieczeństwa związanych z pandemią. W zebraniu wzięło udział 11 członków 

Stowarzyszenia (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).  

Przewodniczący stwierdził, że członkowie Stowarzyszenia zostali poinformowani o 

Walnym Zebraniu na 14 dni przed terminem zebrania. Zebranie rozpoczęło się w drugim 

terminie i na podstawie § 8 ust. 3 Statutu Stowarzyszenia było upoważnione do 

podejmowania wiążących decyzji. 

Porządek obrad Walnego Zebrania: 

1. Otwarcie zebrania, przywitanie uczestników i zaproszonych gości. 

2. Przedstawienie propozycji osobowych i wybór Przewodniczącego obrad.  

3. Uczczenie chwilą ciszy zmarłych nauczycieli i wychowanków szkoły.  

4. Omówienie i przyjęcie porządku dziennego Walnego Zebrania. 

5. Powołanie Sekretarza i protokolanta Walnego Zebrania.  

6. Sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia w 2020 roku.  

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.  

8. Sprawozdanie z działalności Sądu Koleżeńskiego. 

9. Omówienie: 

a) preliminarza dochodów i wydatków Stowarzyszenia na 2021 rok, 

b) propozycji Zarządu dotyczących działania tego organu w 2021 roku.  

10. Dyskusja wokół przedstawionych sprawozdań, informacji i decyzji, omawianych na 

obecnym Zebraniu. Udzielenie absolutorium członkom władz Stowarzyszenia. 

11. Przedstawienie i podjęcie Uchwał Walnego Zebrania w sprawie: 

a) udzielenia absolutorium członkom władz Stowarzyszenia za rok 2020,  

b) zatwierdzenia sprawozdań z działalności Stowarzyszenia w 2020 r., oraz 

preliminarza dochodów i wydatków Stowarzyszenia na 2021 rok, 

12. Wybór Komisji Wyborczej oraz ustalenie sposobu głosowania. 

13. Wybór Prezesa Zarządu. 

14. Podjęcie uchwał w sprawie wyboru nowego Prezesa Zarządu. 

15. Głosowanie nad wyborem sędziego Sądu Koleżeńskiego. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zakończenie Walnego Zebrania. 

Ad.1 i 2 

Zebranie rozpoczęło się w drugim terminie i na podstawie § 8 ust. 3 Statutu 

Stowarzyszenia było upoważnione do podejmowania wiążących decyzji. Zebranie otworzył i 

przywitał uczestników Prezes Zarządu Stowarzyszenia Zbigniew Smutek, który został też 

wybrany Przewodniczącym Walnego Zebrania.  

Następnie dyrektor podziękował członkom Stowarzyszenia za dotychczasową 

współpracę. Poinformował o znaczących sukcesach uczniów w olimpiadach przedmiotowych 

i konkursach. Przedstawił perspektywy rozwoju szkoły, decyzje władz miasta o rozpoczęciu 
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budowy obiektów sportowych na terenie szkoły. Przekazał również informację o renowacji 

grobu Dyrektora szkoły Gracjana Chmielewskiego.   

Ad. 3 

Przewodniczący wezwał do uczczenia minutą ciszy zmarłych: Mariana Dekondy,  

Andrzeja Wyczółkowskiego, Bogumiła Grzechnika, Andrzeja Koziejowskiego, Andrzeja 

Ślaskiego oraz dyr. Alicji Grączewskiej-Obary, prof. Stanisława Stańczyka, prof. Izabeli 

Sierakowskiej. 

Ad. 4 

Przewodniczący Zebrania Zbigniew Smutek przedstawił i omówił porządek obrad, 

który zebrani przyjęli bez wnoszenia uwag czy poprawek. 

Ad. 5 

 Protokolantem i Sekretarzem Zebrania, zgodnie z propozycją Zarządu, został wybrany 

Marek Chodowski.  

Ad. 6 

Kolejnym punktem zebrania było przedstawienie przez Prezesa Zarządu 

Stowarzyszenia sprawozdania z działalności Zarządu za rok 2020 (załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu). Wcześniej zostało ono opublikowane w wersji elektronicznej 

kwietniowego numeru „Staszicaka”. 

Ad. 7 

Grażyna Konik - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła protokół Komisji 

(załącznik nr 3 do niniejszego protokołu), który wyrażał pozytywną opinię o działalności 

Zarządu Stowarzyszenia i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi za 

działalność w roku ubiegłym. 

Ad. 8 

Sekretarz Sądu Koleżeńskiego – Paweł Cegiełko przekazał do protokołu, że w 

minionym roku nie wpłynęła do Sądu żadna sprawa. 

Ad. 9 

W tym punkcie porządku obrad Prezes Zarządu Stowarzyszenia przedstawił 

preliminarz dochodów i wydatków na rok 2020 (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Na koniec Prezes Zarządu omówił propozycje Zarządu dotyczące działania tego 

organu w 2021 roku między innymi związane w większym stopniu z pracą dydaktyczno-

wychowawczą I LO im. St. Staszica. 

Ad. 10 i 11 

Przewodniczący zachęcił zebranych do udziału w dyskusji. Janusz Łomża podkreślił 

znaczenie udziału Księdza Prałata dra Cezarego Kostro, zarządcy cmentarza przy ul Lipowej 

w renowacji nagrobka Gracjana Chmielewskiego.  

Następnie zebrani w drodze odrębnych głosowań udzielili absolutorium:  

- członkom Zarządu Stowarzyszenia: Zbigniewowi Smutkowi, Arturowi Bodysowi, Leszkowi 

Roman, Markowi Chodowskiemu, Dorocie Goszczyckiej, Januszowi Łomży, Sergiuszowi 

Kołsutowi;  

- członkom Komisji Rewizyjnej: Janowi Glińskiemu (do 9 stycznia 2020), Stanisławowi 

Dzierżakowi, Janowi Witczakowi, Grażynie Konik, Renacie Furgał (od 5 września 2020); 

- członkom Sądu Koleżeńskiego: Tadeuszowi Kowalikowi, Andrzejowi Wyczółkowskiemu, 

Pawłowi Cegiełko, Andrzejowi Rybickiemu. 
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Sekretarz Zebrania przedstawił projekty uchwał Walnego Zebrania w sprawie: 

a. udzielenia absolutorium członkom władz Stowarzyszenia, (załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu). 

b. zatwierdzenia sprawozdań z działalności Stowarzyszenia, wydatków za rok 2020 i 

preliminarza dochodów na 2021 rok (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu); 

Zebrani jednogłośnie podjęli w/w uchwały.  

Ad. 12 

 W tym miejscu Prezes Zarządu poinformował członków Stowarzyszenia, że w dniu 

dzisiejszym, tj. 19 czerwca 2021 r. złożył Zarządowi Stowarzyszenia skuteczną na dzień 19 

czerwca 2021 r. rezygnację z pełnienia funkcji Prezesa Zarządu Stowarzyszenia. Wskazał, że 

w związku z tym zachodzi konieczność dokonania wyboru Prezesa Zarządu. 

 Przypomniał, że w myśl § 9 ust. 2 Statutu Stowarzyszenia w skład Zarządu wchodzi 

od 3 do 7 członków, wybranych podczas Walnego Zebrania Członków, przy czym wybór 

Prezesa Zarządu odbywa się w pierwszej kolejności, w oddzielnym głosowaniu.   

Przewodniczący Walnego Zebrania zaproponował, aby zrezygnować z powołania 

Komisji Skrutacyjnej Sekretarzowi Zebrania. Została powołana Komisja Wyborcza w 

składzie: Bożydar Dunin-Kozicki – Przewodniczący, Grażyna Konik. – jako Członek i Dorota 

Goszczycka– Protokolant. 

Następnie Przewodniczący Pan Zbigniew Smutek przypomniał zasady wyboru Prezesa 

Zarządu. Głosowanie miało odbyć się w trybie tajnym. 

Ad. 13  

Pan Zbigniew Smutek zgłosił kandydaturę Pana Pawła Cegiełko na Prezesa Zarządu. 

Pan Paweł Cegiełka poinformował, że w dniu dzisiejszym, tj. 19 czerwca 2021 r. złożył 

Zarządowi Stowarzyszenia skuteczną na dzień 19 czerwca 2021 r. rezygnację z pełnienia 

funkcji Wiceprezesa Sądu Koleżeńskiego Stowarzyszenia i wyraził zgodę na 

kandydowanie na Prezesa Zarządu Stowarzyszenia. Zebrani nie zgłosili zastrzeżeń co do tej 

kandydatury. Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Przewodniczący Zebrania zarządził głosowanie. Uczestniczyło w nim 11 członków 

Stowarzyszenia. Za kandydaturą Pana  Pawła Cegiełki głosowało 10 członków. 

Ad. 14 

Przewodniczący Komisji Wyborczej przedstawił Protokół z przebiegu wyborów 

nowego Prezesa Zarządu (załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

 Zebrani jednogłośnie przyjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyników wyborów 

Prezesa Zarządu Stowarzyszenia (uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu). 

Ad 15 

W związku z rezygnacją Pawła Cegiełki z funkcji Sekretarza Sądu Koleżeńskiego oraz 

śmiercią Andrzeja Wyczółkowskiego – Wiceprzewodniczącego Sądu istnieje konieczność 

uzupełnienia składu  Sądu. Przewodniczący przypomniał, że w myśl § 11 ust. 2 Statutu 

Stowarzyszenia w skład Sądu wchodzi od 3 do 5 członków, wybranych podczas Walnego 

Zebrania Członków. Przewodniczący Zebrania zgłosił kandydaturę Pana Ryszarda 

Sławińskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Innych kandydatur nie zgłoszono. W 

głosowaniu uczestniczyło 11 członków Stowarzyszenia. Za kandydaturą Pana Ryszarda 

Sławińskiego głosowało 10 członków. Przewodniczący Komisji Wyborczej przedstawił 
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protokół z przebiegu wyborów nowego sędziego Sądu Koleżeńskiego (załącznik nr 7a do 

niniejszego protokołu). 

Zebrani jednogłośnie przyjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyników wyborów 

Prezesa Zarządu Stowarzyszenia (uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu). 

Ad. 16 

W wolnych wnioskach Pan Sergiusz Kołsut podziękował ustępującemu Prezesowi 

Panu Zbigniewowi Smutkowi za dotychczasowe zaangażowanie i dziesięcioletnią owocną  

pracę na rzecz Stowarzyszenia.  

Ad. 17 

 Po dyskusji przewodniczący podziękował zebranym za udział w Zebraniu i sprawny 

przebieg obrad oraz zamknął Walne Zebranie wobec wyczerpania porządku obrad. 

 

Przewodniczący Zebrania: Zbigniew Smutek                                                                  

Protokolant i Sekretarz Zebrania: Marek Chodowski 

 

Nowy Prezes - Paweł Cegiełko 

Nowy Prezes Zarządu naszego Stowarzyszenia jest absolwentem I LO im. Stanisława 

Staszica – rocznik 1991. W latach 1987-1991 uczęszczał do klasy humanistycznej. 

Warto dodać, że był uczniem poprzedniego Prezesa – Zbigniewa Smutka. Przed 

objęciem funkcji Prezesa był Sekretarzem Sądu Koleżeńskiego Stowarzyszenia 

„Staszicaków”. Jedną z jego pasji są biegi. Poniżej zdjęcie z trasy Tour des Lacs - 

Grand Raid des Pyrénées. 
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Najważniejsze wydarzenia od początku pandemii 

 

Z powodu zagrożeń wynikających z pandemii poprzednie trzy numery „Staszicaka” 

zostały wydane w formie elektronicznej (są dostępne na stronie Stowarzyszenia 

https://staszicak.lo1.lublin.eu/). Jako że nie wszyscy mogli mieć do nich dostęp, 

poniżej przypominamy najważniejsze wydarzenia z działalności Stowarzyszenia w 

tym okresie.    

 

Renowacja nagrobka Gracjana Chmielewskiego 

W dniu 28 września 2020 roku na Cmentarzu Rzymskokatolickim przy ulicy Lipowej 

w Lublinie odbyła się uroczystość odsłonięcia odrestaurowanego staraniem naszego 

Stowarzyszenia nagrobka Gracjana Chmielewskiego, powstańca styczniowego, 

współorganizatora i pierwszego dyrektora Gimnazjum im. Stanisława Staszica. 

Uroczystość rozpoczęła się Mszą Świętą w Kaplicy Cmentarnej pod przewodnictwem 

księdza doktora Pawła Hodorka, katechety, pracującego obecnie w naszej szkole.  

 
Zdjęcie: I LO Lublin 

Dyrektor szkoły mgr Stanisław Stoń i pani mgr Ewa Dumkiewicz – Sprawka, 

Dyrektor Wydziału Oświaty i Wychowania Urzędu Miasta Lublin, w asyście 

sztandaru szkoły i w obecności uczniów i członków Stowarzyszenia, odsłonili 

nagrobek. Oprawę artystyczną uroczystości przygotował szkolny chór „Lorien” pod 

dyrekcją pani Joanny Głogowskiej – Szychty.  

https://staszicak.lo1.lublin.eu/
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Należy podkreślić zaangażowanie w projekt renowacji nagrobka Gracjana 

Chmielewskiego Zarządu Stowarzyszenia, szczególnie kolegów Sergiusza Kołsuta i 

Janusza Łomży. Finalizacja renowacji nie byłaby możliwa bez życzliwości i pomocy 

Księdza Prałata dra Cezarego Kostro, zarządcy cmentarza. Dziękujemy za pomoc w 

przedsięwzięciu  Panu dr hab. Jackowi Romankowi, Naczelnikowi Oddziałowego 

Biura Upamiętniania Walk i Męczeństwa IPN w Lublinie. Szczególne podziękowania 

należą się wszystkim, którzy finansowo przyczynili się do realizacji projektu, Panu 

Andrzejowi Szczygielskiemu – prokurentowi firmy ELPAR, Krzysztofowi 

Grigoryanowi – prezesowi spółki GRIG, prof. dr hab. med. Tomaszowi 

Tomaszowskiemu i społeczności szkolnej.       

Marek Chodowski (m.1993) 

 

Wspomnienia 2020-2021 

 

W okresie pandemii odeszli od nas: 

Romuald Lipko – matura 1969 - wybitny polski muzyk, lider zespołu Budka Suflera 

Jeremi Pawłowski - matura 1955 

dr Bogumił Grzechnik - matura 1972 

Marian Dekondy – matura 1951 – były Wiceprezes Zarządu 

prof. Jan Marian Gliński - matura 1951 – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

dr inż. Andrzej Wyczółkowski - matura 1957 

Andrzej Koziejowski – matura 1958 

Andrzej Ślaski - matura 1957 

mgr Alicja Grączewska – Obara – wieloletni nauczyciel historii i dyrektor I LO 

mgr Stanisław Stańczyk – były nauczyciel wychowania fizycznego w I LO 

 

Ponadto w latach 2020-2021 miały miejsce poniższe wydarzenia: 

 

We wrześniu 2020 roku Walne Zebranie Członków uchwaliło zmiany w Statucie 

Stowarzyszenia (zobacz nr 79 Staszicaka) 

W ostatnich dwóch latach Przedstawiciele Stowarzyszenia uczestniczyli w 

uroczystościach pogrzebowych zmarłych nauczycieli i kolegów między innymi 

Romualda Lipki, prof. dr. hab. Jana Glińskiego, Profesor Anny Nagnajewicz-Welcz, 

docenta Jana Gurby. 

W bieżącym roku Prezes Zarządu oraz inni członkowie Stowarzyszenia brali udział w 

uroczystościach szkolnych jak zakończenie roku szkolnego, rozpoczęcie roku 

szkolnego, ślubowanie klas pierwszych połączone z odsłonięciem tablicy poświęconej 

Tadeuszowi Korolko. (relacja na stronie 11).  
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Paweł Cegiełko był również współorganizatorem Zjazdu Absolwentów – Matura 1991 

(strona 17), a Leszek Roman wraz z kolegami przygotowali coroczne spotkanie 

rocznika 1957 (strona 15). 

Plany Stowarzyszenia na przyszły rok (2022) 

Rozwijanie formy biuletynu informacyjnego Stowarzyszenia „Staszica”, angażowanie 

do współpracy młodzież I LO. 

Ogłoszenie dwóch konkursów dla uczniów naszej szkoły. Jeden na  logo/logotyp 

Staszicaków. Drugi  na stronę internetową Stowarzyszenia. 

Kontynuowanie dotychczasowych działań takich jak stypendia dla najlepszych 

uczniów, wspieranie organizacyjne i finansowe inicjatyw młodzieżowych. 

Upowszechnianie czytelnictwa poprzez zorganizowanie w szkole punktu 

bookcrossingowy -  (pozostawianie przeczytanych książek w miejscach publicznych, 

np. na korytarzu w pobliżu Auli im. Bolesława Prusa, po to, by znalazca mógł je 

przeczytać i znów puścić w obieg. 

Naszym marzeniem jest odtworzenie chociaż częściowe bluszczu, który porastał 

ściany budynku szkoły i był rozpoznawalnym w całym Lublinie symbolem I LO. 

Poszukujemy również godnego patrona dla nowo budowanej hali sportowej (zobacz 

strona 19-20)  

 

Nagrody Stowarzyszenia Wychowanków  

Gimnazjum i Liceum im. St. Staszica w Lublinie 2021 rok. 

 

NAGRODA FUNDACJI IM. EWY SAJKIEWICZOWEJ 

 Julia Ogonowska 3B Finalistka XLIX Olimpiady Literatury i Języka 

Polskiego 

Finalistka XXXIX Olimpiady Języka 

Łacińskiego 

NAGRODY STOWARZYSZENIA 

1 Julia Serafin 3A Finalistka XXXII Olimpiady Filozoficznej 

Finalistka IV Olimpiady Wiedzy o Filmie i 

Komunikacji Społecznej 

2 Klaudia Szydłowska 3A Laureatka XXXIV Olimpiada Wiedzy 

Ekologicznej 

Finalistka XXIX Olimpiady Teologii Katolickiej 

3 Antonina Gruszczyńska 3A Laureatka XLIV Olimpiady Języka 

Francuskiego 

4 Katarzyna Mielniczuk 3C Finalistka XLVI Olimpiady Geograficznej 

Finalistka LXII Olimpiady Wiedzy o Polsce i 

Świecie Współczesnym 
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5 Maciej Mieszko Maj 3D Finalista XLV Olimpiady Geograficznej 

Laureat 50. Olimpiady Biologicznej 

Finalista 49. Olimpiady Biologicznej 

6 Piotr Blinowski 3D Laureat XXVIII Olimpiady Informatycznej  

Finalista XXVII Olimpiady Informatycznej 

Finalista XXVI Olimpiady Informatycznej 

Finalista z wyróżnieniem LXXI Olimpiady 

Matematycznej 

7 Adrian Okleciński 3D Laureat 45. Olimpiady Języka Angielskiego 

Finalista 44. Olimpiady Języka Angielskiego 

8 Maciej Sidor 3D Finalista IV Olimpiady Statystycznej 

Finalista XIX Olimpiady Lingwistyki 

Matematycznej 

9 Jan Rossa 3D Finalista LXXVII Olimpiady Matematycznej 

Laureat XII Ogólnopolskiej Olimpiady o 

“Diamentowy Indeks AGH” w zakresie 

matematyki 

Finalista XIII Ogólnopolskiej Olimpiady o 

“Diamentowy Indeks AGH” w zakresie 

matematyki 

10 Alessandro Peria 3D Finalista XXVII Olimpiady Informatycznej 

Finalista XIV Ogólnopolskiej Olimpiady o 

“Diamentowy Indeks AGH” w zakresie 

matematyki 

Finalista XIV Ogólnopolskiej Olimpiady o 

“Diamentowy Indeks AGH” w zakresie 

informatyki 

11 Jakub Fedorowicz 3E Finalista 66. Olimpiady Chemicznej 

Finalista 67. Olimpiady Chemicznej 

Laureat VII edycji Konkursu Chemicznego 

Trzech Wydziałów Politechniki Łódzkiej 

12 Martyna Łusiak 3F Laureatka VI Olimpiady Wiedzy o Unii 

Europejskiej 

Finalistka VII Olimpiady Wiedzy o Unii 

Europejskiej 

Finalistka XXIII Olimpiady Wiedzy o Prawie 

Finalistka XVI Olimpiady Wiedzy o Unii 

Europejskiej „Gwiezdny Krąg” 

Finalistka VIII Olimpiady Wiedzy o Unii 

Europejskiej 

Finalistka VIII Olimpiady Wiedzy o Prawach 

Człowieka w Świecie Współczesnym 

13 Szymon Skrzypek 3G Finalista XLVI Olimpiady Historycznej 

Finalista XIV Ogólnopolskiej Olimpiady 

Przedmiotowej im. mjr. Marka Gajewskiego 

Losy Żołnierza i Dzieje Oręża Polskiego w 

latach 972-1514. Od Cedyni do Orszy. 
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Ślubowania klas I i odsłonięcie tablicy ku czci absolwenta szkoły 

Tadeusza Korolko 

W dniu 28 września 2021 roku w  auli szkoły odbyła się uroczystość 

ślubowania uczniów klas pierwszych. W obecności wychowawców, dyrektora szkoły 

oraz zaproszonych gości złożyli oni ślubowanie na sztandar szkoły. Tradycyjną 

ceremonię szkolną swoją obecnością uświetnili goście: Pani Ewa Dumkiewicz- 

Sprawka - Dyrektor Departamentu Wydziału Oświaty i Wychowania UM Lublin, 

Pani Jadwiga Mach - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miasta Lublin, Pani Maria Bełcik - Inspektor Departamentu Wydziału Oświaty i 

Wychowania UM Lublin, Pani Anna Szczepińska - Starszy Wizytator WKO 

Kuratorium Oświaty w Lublinie, Pan dr hab. Jacek Romanek - Naczelnik 

Oddziałowego Biura Upamiętniania Walk i Męczeństwa w Lublinie, 

przedstawiciele Stowarzyszenia Staszicaków  - prezes Paweł Cegiełko,  Zbigniew 

Smutek, Sergiusz Kołsut oraz Pani Ewa Korolko - emerytowana sędzia Sądu 

Okręgowego w Lublinie, córka Tadeusza Korolko, którego tablica pamiątkowa 

została odsłonięta w auli szkoły.  

 
Na zdjęciu: Córka Tadeusza Korolko - Ewa Korolko sędzia Sądu Apelacyjnego w Lublinie w 

stanie spoczynku obok Prezes Stowarzyszenia Paweł Cegiełko. 
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Pomysł upamiętnienia postaci Tadeusza Korolko zrodził się wśród członków 

Zarządu  Stowarzyszenia Staszicaków, którzy zwrócili się do ówczesnego dyrektora 

Oddziału IPN w Lublinie Marcina Krzysztofika z prośbą o pomoc w zrealizowaniu 

tego przedsięwzięcia. Instytut Pamięci Narodowej pokrył koszty projektu i wykonania 

tablicy.  

 
W uroczystości brali udział także inni przedstawiciel środowiska lubelskich prawników:  

Elżbieta Patrykiejew, Ryszard Żmigrodzki - sędziowie Sądu Apelacyjnego w Lublinie w 

stanie spoczynku oraz absolwenci naszej szkoły. 

Tadeusz Korolko urodził się 08.01.1893 roku w Siedlcach. Był inicjatorem 

ruchu harcerskiego w Lublinie. Jako uczeń Prywatnej Szkoły Filologicznej im. 

Stanisława Staszica w Lublinie zorganizował na polecenie kierownictwa tajnej 

„Organizacji Młodzieży Narodowej” szkolną drużynę skautową im. Waleriana 
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Łukasińskiego. Działał w Polskiej Organizacji Wojskowej pod pseudonimem. „Wilk”. 

W 1915 roku był aresztowany za działalność konspiracyjną, został uwięziony przez 

Rosjan na Zamku Lubelskim, następnie przebywał w więzieniach i na zesłaniu w 

Mińsku, Astrachaniu, Smoleńsku i Moskwie, a następnie w Tambowie na Syberii.  

Powrócił do kraju w 1918 roku i walczył w wojnie polsko – bolszewickiej, między 

innymi pod Rawą Ruską w kompanii karabinów maszynowych. W 1922 roku zdał w 

Państwowym Gimnazjum im. Stanisława Staszica w Lublinie eksternistyczny egzamin 

dojrzałości, po czym odbył studia prawnicze na Uniwersytecie Warszawskim. 

Pracował na różnych stanowiskach w sądownictwie, po studiach - w Ministerstwie 

Sprawiedliwości, a następnie skierowany został do Łucka, by objąć stanowisko 

wiceprokuratora. Od 1934 roku pracował  jako prokurator Sądu Okręgowego w 

Zamościu, a od 1937 roku był wiceprezesem Sądu Okręgowego w Lublinie. Pełnił 

także funkcję prezesa lubelskiego oddziału Polskiego Czerwonego Krzyża.  W 1938 

roku Prezydent RP odznaczył go Złotym Krzyżem Zasługi.  Otrzymał także Krzyż 

Niepodległości, Krzyż Walecznych i medal Polska Swemu Obrońcy.  W 1939 roku 

bronił Lublina. Zaangażował się w organizację ruchu oporu, należał do Rady 

Politycznej Sztabu Okręgu Lubelskiego Służby Zwycięstwu Polski, a później  

Związku Walki Zbrojnej, zorganizował Czerwonokrzyski Szpital Konspiracyjny. 

Aresztowany przez Niemców w styczniu 1940 r. był po raz drugi więźniem Zamku 

Lubelskiego. Wywieziony do obozów koncentracyjnych w Oranienburgu i Dachau. 

Został zamordowany w Dachau 04.08.1941 r. 

 

 

Opracował Marek Chodowski 

Wspomnienia 
 

Leszek Samek ( 1939-2019) 

Z dużym opóźnieniem, dzięki życzliwości kolegów mieszkających za granicą, 

dotarła do mnie wiadomość, że w dniu 15 lutego 2019 roku zmarł w Toronto (Kanada) 

nasz kolega  z klasy XIa, matury ’57 Leszek Samek. 

Z jego barwnego życiorysu warto przypomnieć, że Leszek był synem polskiego 

lotnika walczącego w czasie II Wojny Światowej z Niemcami w jednym z 

dywizjonów RAF-u. Z tego powodu nie wrócił po wojnie do Polski, pozostając na 

Zachodzie. W Polsce została żona i 2 synów: Zbigniew i Leszek Samkowie. Dopiero 

po październiku 1956 r. nasz kolega żyjący w bardzo trudnych warunkach, ujawnił ten 

fakt otrzymując od mieszkającego w Toronto ojca wsparcie materialne. Dlatego po 

maturze mógł  rozpocząć studia na Wydziale Prawa  UMSC w Lublinie, których nie 

skończył, gdyż ojciec zabrał całą rodzinę do Kanady. 

Będąc uczniem Staszica, Leszek z bratem Zbigniewem pasjonowali się 

szermierką i pod kierunkiem znanych fechmistrzów Bohdana Przybyło i Jana 
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Janiszewskiego ćwiczyli szermierkę. Wspominam o tym, gdyż po wyjeździe z Polski 

bracia Samkowie zostali reprezentantami Kanady w szabli. W 1967 r. na Igrzyskach 

Panamerykańskich w Winnipeg Leszek Samek zdobył dla Kanady brązowy medal 

indywidualnie i wraz z bratem również brązowy medal drużynowo w szabli. 

Tym wspomnieniem żegnamy kolejnego kolegę z naszej niezwykłej klasy XIa, 

matura 1957. 

Leszek Roman, matura 1957 
 

Zmarł Andrzej Ślaski, kl. XIb matura 1957 

Bezlitosnym, żeby nie powiedzieć okrutnym, 

okazał się los dla nas, absolwen- 

tów matury  ’57 Liceum Ogólnokształcącego im. St. 

Staszica w Lublinie. W ciągu bez mała 14 miesięcy 

zabrał do wieczności 3 naszych kolegów. Po 

Andrzeju Koczwarskim i Andrzeju Wyczółkowskim 

z klasy XIa, zmarł w piątek 22 stycznia 2021r. w 

ciągu kilku godzin Andrzej Ślaski z klasy XIb. 

Wiadomość o jego śmierci wywołała wśród 

nas największy szok. Spadła bo- 

wiem, jak grom z jasnego nieba.”Śledzio”, jak go 

powszechnie nazywali znajomi miał bowiem w 

powszechnej opinii najmocniejsze zdrowie wśród 

naszych kolegów. Taką opinię ugruntowały niezwykłe jak na ten wiek jego wyczyny, 

że wspomnę tylko, iż na 2 miesiące przed śmiercią, tj. w listopadzie 2020r. potrafił 

przejść pieszo z cmentarza na Unickiej na koniec Al. Racławickich!  

Śledzio był też jednym z filarów naszych corocznych spotkań koleżeńskich, 

zarówno z okazji rocznic matury, jak też imprez opłatkowych czy wielkanocnego  

jajeczka, organizowanych przez nas w Staszicu. Był też niezawodny, gdy przyszło 

reprezentować  naszą wspólnotę na zewnątrz. Jego spokój i zdecydowanie, a także 

swoiste poczucie humoru udzielało się wszystkim, którzy mieli możliwość się z nim  

zetknąć. Chyba jeszcze długo będziemy pamiętali słynne jego biadolenie, że jedyny 

syn Tomasz zdał maturę w Liceum im. Zamojskiego, jeden z wnuków też tam się 

uczy, a nie w jego ukochanym Staszicu. 

Z kronikarskiego obowiązku przytaczam z jego autobiografii, że Andrzej Ślaski 

urodził się 30 listopada 1940r. w Lublinie, jako syn znakomitego lekarza pediatry 

Krzysztofa Ślaskiego, zaś matka była bratanicą ostatniego prezydenta II RP prof. 

Ignacego Mościckiego. Tradycje lekarskie kontynuowało jego rodzeń- 

stwo. Tymczasem Andrzej wprowadził do rodziny tradycje prawnicze, wykonując po 

studiach i aplikacji zawód adwokata. Po zmianach ustrojowych w Polsce w 1990 r. 

został sędzią w nowo utworzonym Sądzie Apelacyjnym w Lublinie, gdzie oprócz 

orzekania pełnił  również funkcje administracyjne: przewodniczącego wydziału czy 
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wiceprezesa tegoż sądu. Trend prawniczy w rodzinie kontynuuje z powodzeniem syn 

Tomasz, jako orzekający sędzia, a wnuk Krzysztof jest już studentem prawa na UW w 

Warszawie. 

Żegnając się tym wspomnieniem ze śp. Andrzejem Ślaskim, chciałbym tym samym 

utrwalić pamięć o nim, jako o człowieku, którego poza wykształceniem cechowały 

takie przymioty, jak wysoka kultura, wrażliwość humanistyczna, uczciwość, godność 

osobista. 

Czy pojawiające się coraz częściej stwierdzenie, że to już zanikająca klasa 

społeczna nie znajdzie potwierdzenia w rzeczywistości? O to winni zadbać wszyscy, 

dla których pamięć „ Śledzia” jest droga. 

Niech Ci ziemia lekką będzie.  

Leszek Roman, kl. XIa, matura 1957 

 

Z głębokim smutkiem zawiadamiamy, 

że 15 lipca 2021 roku odeszła do wieczności 

Pani Profesor Anna Janina Nagnajewicz- Welcz 
wieloletnia nauczycielka chemii i  wychowawczyni kolejnych pokoleń Staszicaków. 

Pani Profesor pracowała w I Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Staszica  

w latach 1961-2001. 

Była pedagogiem z powołania, cenionym za fachowość i  zaangażowanie w pracę z 

młodzieżą oraz życie szkoły. 

Cześć Jej pamięci. 

 Społeczność I Liceum Ogólnokształcącego   im. Stanisława Staszica w Lublinie 

 

Doc. dr Jan Gurba (1929-2021) 

Jan Gurba urodził się 15 lutego 1929 roku w 

Lubartowie. W 1946 roku ukończył Gimnazjum 

im. Stanisława Staszica w Lublinie (mała 

matura). Maturę zdał w 1948 roku w Liceum im. 

Unii Lubelskiej. W 1951 roku ukończył studia na 

Uniwersytecie Marii Curie-Skłodowskiej 

uzyskując dyplomy magisterskie z prehistorii 

Polski oraz w 1952 z geografii. W tym samym 

roku podjął pracę w Katedrze Archeologii 

Wydziału Humanistycznego UMCS. Cała kariera 

Docenta była związana z tym wydziałem. Pełnił 

między innymi funkcje Dziekana i Prodziekana 

Wydziału Humanistycznego. Pozostawił po sobie 

bogaty dorobek naukowy – blisko 1150 pozycji 

bibliograficznych. Otrzymał liczne odznaczenia i 

nagrody między innymi Srebrny i Złoty Krzyż 
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Zasługi, Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski, Medal Komisji Edukacji 

Narodowej oraz kilkakrotnie indywidualną i zbiorową Nagrodę Ministra Nauki, 

Szkolnictwa Wyższego i Nauki.  

Doc. dr Jan Gurba był członkiem Stowarzyszenia od 1988 roku. Pełnił między innymi 

funkcję redaktora biuletynu „Staszicak”. Dopóki zdrowie pozwalało, był częstym 

gościem naszych spotkań. 

Zmarł 30 października 2021r. Został pochowany na cmentarzu przy ulicy Lipowej. W 

imieniu Staszicaków pożegnali Go - Członek Zarządu Segiusz Kołsut oraz Zbigniew 

Smutek. 

Cześć Jego Pamięci! 

Zdjęcie Jana Gurby z czasów gimnazjalnych pochodzi ze zbiorów rodzinnych.  

Zbigniew Smutek na podstawie opracowań: L.Gajewski, U.Kurzątkowska i T.Dziękowski. 

 

Spotkania koleżeńskie 
 

I jeszcze jeden i jeszcze raz! 

czyli o dorocznym spotkaniu absolwentów Liceum im. Stanisława Staszica 

w 64 rocznicę ich matury. 

 W ostatnią sobotę czerwca 2021r., nieliczni już absolwenci matury ’57 spotkali 

się na dorocznym, koleżeńskim spotkaniu. Przyszło nas tylko sześciu, tj. Ryszard 

Białecki, Włodzimierz Martinek, Tomasz Miernowski, Wiesław Nowak i Leszek 

Roman z kl. XIa oraz Zbigniew Skórzyński z klasy XIb. 
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Spotkanie rozpoczęło się tradycyjną, składkową mszą świętą w Kościele 

Garnizonowym w intencji zmarłych naszych profesorów oraz kolegów z klas 

maturalnych matury ’57. Ponieważ właśnie z tego rocznika śmierć ostatnio obficiej 

zabierała naszych kolegów – Andrzeja Koczwarskiego i Andrzeja Wyczółkowskiego  

z klasy XIa oraz Andrzeja Ślaskiego z klasy XIb – na tę część spotkania zaprosiliśmy 

rodziny w/w kolegów. Przybyła p. Otylia Wyczółkowska oraz p. Elżbieta Ślaska wraz 

z synem Tomaszem i synową Brigidą. Dlatego też nasze pamiątkowe zdjęcie z tego 

spotkania zrobiliśmy razem z przybyłymi gośćmi. 

 
Dodatkowo piszący te słowa Leszek Roman zrobił sobie zdjęcie z Ryszardem 

Białeckim dla przypomnienia, że przed laty, w klasie Xa i XIa obaj siedzieliśmy w 

jednej ławce. 

W drugiej części spotkania był przewidziany wspólny obiad, na który tym razem 

udaliśmy się do restauracji „Pod Kasztanami” nad Zalewem Zemborzyckim. Przy 

wyjątkowo pięknej pogodzie, przez prawie 3 godziny, przy wspólnej konsumpcji 

wspominaliśmy szkolne czasy. Wszyscy wyrazili chęć, aby spotkać się za rok, w 65 

rocznicę matury, co byłoby chyba rekordowym wyczynem w historii spotkań 

absolwentów naszego liceum. 

Chociaż, czy do tego dojdzie, będzie weryfikował  czas. 

      Leszek Roman, matura 1957 

 

XXX-LECIE MATURY 

Spotkaliśmy się 18 września 2021 roku o 15.30 przy wejściu do szkoły - po 30 

latach od jej pożegnania. Jak zwykle przy podobnych okazjach, słychać było dużo 

rezemocjonowanych powitań, niedowierzających pytań i radosnych zdziwień. Nasz 

zlot był pomyślany jako zebranie wszystkich chętnych z równoległych klas rocznika 
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absolwentów’91. Wśród obecnych najliczniej dopisały klasy biol-chem., była też 

mocna grupa z humana i klasy ogólnej.  

 
Sporą więc grupę powitał w murach Staszica pan dyrektor Stanisław Stoń. 

Zaprosił wszystkich do auli, gdzie przedstawił najważniejsze zmiany, jakie zaszły w 

ciągu kilkudziesięciu lat: izolację ścian budynku i poprawienie elewacji (czego 

skutkiem była likwidacja bluszczu), remont kolejnych sal lekcyjnych i ich 

wyposażenie w narzędzia multimedialne, obecne profile klas i osiągnięcia uczniów. 

Nie zabrakło wiadomości o szybko postępującej budowie nowej hali sportowej. Pan 

dyrektor chętnie też odpowiadał na pytania zaciekawionych zmianami, po czym 

przekazał głos organizatorowi zjazdu Pawłowi Cegiełce, obecnemu 

przewodniczącemu Stowarzyszenia „Staszicaków”. Tę bardziej oficjalną część 

zakończyło niekrótkie zwiedzanie szkoły, któremu towarzyszyło całe mnóstwo 

wspomnień, próby ustalania, jakie zajęcia odbywały się w której sali, sprawdzanie, jak 

aktualnie wyglądają szatnie bez osiatkowanych boksów, gdzie podziało się wejście do 

klasy przysposobienia obronnego i jak zmieniła się jadalnia… Zrobiło się, jednym 

słowem, sentymentalnie. 

Aby nieco zmienić ten nastrój, wszyscy przenieśli się do zaprzyjaźnionej 

kawiarni Księżycowa – tam już w zupełnie nieoficjalnej atmosferze kontynuowaliśmy 

powroty do zdarzeń sprzed lat, weryfikowaliśmy zapamiętane historie, 

rozpoznawaliśmy się na zdjęciach, których mnóstwo przyniósł organizator zjazdu, 

Paweł. Nikt nie liczył upływających godzin spotkania, które przecież i tak okazały się 

mgnieniem oka wobec 30 lat od naszej matury.  Pozostaje mieć nadzieję, że udany 
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wspólny wieczór nie tylko powtórzymy, ale zrobimy to w jeszcze szerszym gronie. 

Czego sobie i wszystkim obecnym oraz nieobecnym szczerze życzę. 

Renata, absolwentka humana 

 

Z życia szkoły 
 

Życie szkoły w czasach pandemii 

Szkoła w czasie pandemii zmieniła się jak cała otaczająca nas rzeczywistość. Od 

marca 2020 roku, z krótką przerwą we wrześniu i październiku, aż do czerwca 2021 

roku nie tylko nauczenie miało charakter online, ale także rady pedagogiczne, 

spotkania z rodzicami, szkolenia nauczycieli, część konkursów i olimpiad, 

obchodzenie ważnych rocznic, a nawet koncert szkolnego chóru. Obecnie nauczanie 

prowadzone jest w formie hybrydowej. Klasy zagrożone wirusem przechodzą zgodnie 

z zaleceniami Sanepidu na nauczanie zdalne. 

Refleksje uczniów i nauczycieli zamieściliśmy w 79 numerze naszego informatora. 

Poniżej przypominamy wiersz jednej z uczennic, którego inspiracją była ówczesna 

sytuacja.  

Przyszły czasy szkoły zdalnej 

Jakże dziwna jest to rzecz  

Że zasoby optymizmu  

Dawno poszły sobie precz 

 

Sąsiad wierci dwa tygodnie 

Z internetem są problemy 

I się czasem zastanawiam  

Kiedy wszyscy zwariujemy  

 

Bo za siebie tylko mówiąc 

Jestem bliska tego stanu 

Z domu wcale nie wychodząc  

Tracę zmysły już pomału  

 

Czasy przyszły bardzo dziwne  

I aż przyznać mi jest szkoda  

Że nie jestem w stanie orzec  

Czy dziś wtorek jest czy środa  

Ania – klasa IA 

Budowa hali sportowej przy I LO 

Przeszło rok temu Dyrektor Stanisław Stoń przekazał nam poniższą informację: 

Pragę poinformować absolwentów i sympatyków „Staszica”, że w dniu 8 października 

2020 roku przekazałem teren pod budowę hali sportowej przy naszej szkole. Można by 

powiedzieć: nareszcie. 
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 Przetarg na wykonanie hali wygrała firma Edach z Jakubowic Konińskich oferując 

12,4 mln  zł (miasto przeznaczyło na budowę hali 15mln). 

Termin zakończenia prac jest przewidziany na koniec czerwca 2022 roku, potem 

nastąpią odbiory obiektu. Uczniowie mają korzystać z hali już od września 2022 roku.  

Nowa hala  gimnastyczna ma mieć blisko 45 metrów długości oraz 25 metrów 

szerokości. Jej powierzchnia wyniesie prawie 1,8 tys. m kw., a kubatura budynku ok. 19 tys. 

m sześc. Salę gimnastyczną będzie można podzielić na trzy mniejsze z pomocą elektrycznie 

sterowanych kurtyn. To umożliwi prowadzenie zajęć dla trzech grup uczniów w jednym 

czasie. Na parterze i w podziemiu znajdą się pokój trenerów, szatnie, sanitariaty, siłownia i 

dwa magazyny, a na piętrze pięć sal lekcyjnych. Hala będzie połączona z istniejącym 

budynkiem dobudowanym łącznikiem. Całości dopełnią trybuny dla 256 widzów.  

Trzymajmy kciuki za pomyślność tej inwestycji  

Stanisław Stoń 

05.03.2021 roku odbyło się uroczyste wmurowanie  „Kapsuły czasu” w fundamenty  

budowanej hali sportowej. 

W tej uroczystości udział wzięli: Dyrekcja Szkoły,  przedstawiciele władz miasta Lublin na 

czele z Panem Prezydentem dr Krzysztofem Żukiem, przedstawiciele Nauczycieli naszej 

szkoły oraz reprezentacja Samorządu Szkolnego. 

 
Stan budowy w październiku 2021.  

Stowarzyszenie ogłasza konkurs na patrona nowego obiektu. Należy go poszukiwać w 

gronie wybitnych sportowców, trenerów, nauczycieli wychowania fizycznego związanych z 

naszą szkołą. Kandydatury prosimy nadsyłać na adres https://staszicak.lo1.lublin.eu/. 

Zdjęcie: Przemysław Cybul  
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SPRAWOZDANIE Z WYJAZDU DO KOLONII 

 

Wyjazd odbył się w ramach realizacji projektu: „Wzmacnianie kompetencji 

językowych, historycznych i wielokulturowych poprzez wyjazdy do szkół 

zagranicznych”. Wspólnie z uczniami z Montessori Gymnasium pracowaliśmy nad 

tematem: „Media, w tym społecznościowe, i ich rola w społeczeństwie”. Przyszło nam 

działać w wyjątkowo trudnym czasie i warunkach, stąd zachowanie wszelkich zasad 

bezpieczeństwa było co prawda mało komfortowe, ale konieczne. 

 

24.10.2021 (niedziela)  

O godzinie 00.15 odbyła się zbiórka uczestników na placu Zamkowym. Po 

sprawdzeniu listy obecności, ruszyliśmy w drogę. Podróż, choć długa, minęła nam w 

bardzo przyjemnej atmosferze - zaczęliśmy bardziej się poznawać, próbując zabić 

czas. 
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Do hostelu przyjechaliśmy miedzy godziną 19.00 a 20.00. Zostaliśmy powitani przez 

koordynator naszego projektu, która wszystko wytłumaczyła. Później zostaliśmy 

przydzieleni do pokoi, a następnie zeszliśmy na kolację. Po kolacji nasz grupa spędziła 

razem trochę czasu, aby podzielić się dotychczasowymi wrażeniami i oczekiwaniami 

na następny dzień. 

25.10.2021 (poniedziałek)  

Już o godzinie 8.00 mieliśmy zbiórkę. Podekscytowani i zarazem podenerwowani 

czekaliśmy na przyjazd kolejki, aby dotrzeć na miejsce warsztatów, gdzie czekała już 

na nas grupa Niemców - bardzo miło zostaliśmy przywitani. Początkowo było dość 

niezręcznie, nie wiedzieliśmy, jak zacząć rozmowę, ale powoli zaczęliśmy się 

integrować. Dobraliśmy się w niewielkie grupki, około sześcioosobowe i zaczęliśmy 

warsztaty. Następie przydzieliliśmy sobie zadania na najbliższy tydzień i zaczęliśmy 

realizować temat „Was sind Medien?” Na początku zagraliśmy w kilka gier 

przygotowanych przez panią koordynator. Następnie wspólnie zebraliśmy informacje 

o Kolonii. O godzinie 12.15 mieliśmy przerwę na posiłek, który odbył się w szkole. Po 

obiedzie całą grupą pojechaliśmy do centrum, gdzie każdy z nas mógł zaprezentować 

przygotowane wcześniej prace. Następnie mieliśmy czas wolny, który pozwolił nam 

lepiej poznać miasto. Około godziny 19.00 wróciliśmy do hostelu, gdzie czekała na 

nas pyszna kolacja.  

26.10.2021 (wtorek)  

Po śniadaniu udaliśmy się na warsztaty „Medienkonsum und Medienverhalten”. Tego 

dnia poznaliśmy ciekawych ludzi, którzy opowiadali nam o mediach. Pierwszą osobą 

był Matthias Felling. Mogliśmy mu zadawać pytania. Kolejnym punktem tego dnia był 

wywiad z Corinna Blümel, odnośnie roli mediów  w naszym społeczeństwie oraz w 

Kolonii jako mieście mediów.  

Po wywiadzie podsumowaliśmy dzień oraz rozpoczęliśmy pracę nad filmem i 

broszurą. Czas wolny szybko się skończył i udaliśmy się do hostelu, aby zjeść 

kolację.  

27.10.2021 (środa)  

Ten dzień rozpoczęliśmy od warsztatów poświęconych mediom, które trwały do 

godziny 12.00. Następnie zjedliśmy obiad i pojechaliśmy do muzeum czekolady. 

Każdy bardzo cieszył się z tej wycieczki. Na początku pani przewodnik oprowadziła 

nas po muzeum oraz mogliśmy degustować różnego rodzaju specjały. Niestety 

fontanna czekoladowa była nieczynna z powodu pandemii. Później mieliśmy trochę 

czasu wolnego i mogliśmy zrobić „czekoladowe” zakupy.  

Po wyjściu z muzeum mieliśmy czas wolny i wróciliśmy do hostelu, gdzie zjedliśmy 

kolację. Po kolacji poszliśmy do kina na ciekawy film „Kontra”.   

28.10.2021 (czwartek)  

W czwartek mogliśmy trochę dłużej pospać, ponieważ tym razem warsztaty odbyły się 

u nas w hostelu. W planie był wywiad online ze współpracownikami rozgłośni 
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niemieckiej Deutschen Welle na temat „Medienlandschaft in Polen und in 

Deutschland”.  

Potem poszliśmy na obiad, a następnie pojechaliśmy do miasta z Niemcami, gdzie 

razem spędzaliśmy czas wolny, aby kupić pamiątki dla bliskich i jakieś inne drobne 

upominki. Zrobiliśmy też mnóstwo zdjęć i nagrań. Dużo rozmawialiśmy i 

żartowaliśmy. Wróciliśmy do hostelu zadowoleni, gotowi na następny dzień. 

 
29.10.2021 (piątek)  

Wstaliśmy rano, dopakowaliśmy rzeczy do walizek i przygotowaliśmy plecaki na cały 

dzień. Zeszliśmy na nasze ostatnie śniadanie. Jak zwykle przeszliśmy na stację obok 

hostelu, z której odjeżdżała nasza kolejka. Dojechaliśmy na miejsce warsztatów i tak 

zaczął się nasz ostatni dzień. Piątek poświęciliśmy na dokończenie filmów i broszur, a 

także na podsumowanie całego wyjazdu: co nam się podobało i co zapamiętamy. 

Wybieraliśmy zdjęcia i mieliśmy wiele śmiechu z niektórych zdjęć i filmików. W 

stołówce szkolnej jak zwykle zjedliśmy coś dobrego i spędziliśmy jeszcze chwilę, 

rozmawiając z niemieckimi uczniami na placu przed szkołą.  

Do godziny 16:00 jeszcze opisywaliśmy nasze wspomnienia i odczucia. Dostaliśmy 

certyfikaty z udziału w projekcie oraz wspólnie podziękowaliśmy sobie za cały 

wyjazd. Potem pojechaliśmy do centrum miasta, gdzie mogliśmy wykorzystać ostatnie 

chwile w Kolonii. Pożegnaliśmy się z naszymi przyjaciółmi z Niemiec, mając 

nadzieję, że jeszcze się zobaczymy. Przybici z powodu powrotu, ale zadowoleni z 

całego doświadczenia, udaliśmy się do hostelu, aby zjeść kolację, a następnie 

wyruszyliśmy w drogę powrotną około 18:00. Oczywiście w autokarze również 
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wykorzystaliśmy ostanie chwile na rozmowy. Do Lublina dojechaliśmy o godzinie 

14:00. Podziękowaliśmy naszym super opiekunom za świetny wyjazd i pożegnaliśmy 

się. Tak zakończył się nasz projekt.  

Sofia Cuartero Blinowska i Lena Wielgus klasa 2A  

 

Przegląd Muzyki Różnej Staś 2021 
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Obecny w festiwalowym krajobrazie Lublina Przegląd Muzyki Różnej Staś od 

roku 1988 cieszy się niesłabnącą popularnością. Taki stan rzeczy nie jest niczym 

zaskakującym, to bowiem właśnie na Stasiu uczniowie i studenci lubelskich szkół 

średnich oraz uniwersytetów mają możliwość zaprezentowania (oraz wypromowania) 

swojej twórczości. Tegoroczna, XXXI, edycja przyniosła występ ośmiu wspaniałych 

grup i indywidualnych artystów. Ponadto, kluczowy punkt tegorocznego Stasia 

stanowią występy dwóch gości specjalnych, a mianowicie:  

Kacpra Gołdy, doświadczonego (tworzącego bowiem od ósmego roku życia) artysty, 

uczestnika VIII Edycji The Voice of Poland oraz IV Edycji X Factor. W roku 2014, po 

udziale w programie X Factor, w którym dotarł aż do półfinałowej piątki, wydał 

cieszące się znaczną popularnością single ,,Na żadną z gwiazd" oraz ,,Wiśnie". 

Następnie, już po roku, podjął współpracę z zespołem Varius Manx, której efektem 

był cover utworu ,,Africa" formacji TOTO. Rok 2017 przyniósł Gołdzie, wspomniany 

już powyżej, występ w The Voice of Poland. Celem podkreślenia talentu artysty 

przypomnieć należy, że wykonany przez niego cover utworu ,,Cisza" Kamila 

Bednarka zachwycił zarówno gremium jury jak i publiczność.  

Seeking Dreams, niezwykle zdolnego zespołu zrzeszającego młodych, pełnych 

twórczej siły artystów. Styl tworzonej przez nich muzyki określić należy mianem 

tradycyjnego rocka, jak zaznacza sam zespół, inspirowanego największymi jego 

gwiazdami. Seeking Dreams stawia na ciągły rozwój, na swoim koncie mają cztery 

single i dwie płyty, a teraz wytrwale pracują nad kolejną.  

Spośród artystów próbujących swoich sił w organizowanym na Stasiu 

konkursie, gościliśmy: 

Aleksandrę Wójtowicz, uczennicę I Liceum Ogólnokształcącego im. Bartosza 

Głowackiego w Tomaszowie Lubelskim. Swoją ogromną przygodę ze śpiewem 

rozpoczęła w wieku 6 lat. Muzyka to nie tylko Jej pasja, ale i wielka miłość. 

Aleksandra jest absolwentką Szkoły Muzycznej I stopnia im. Andrzeja 

Cwojdzińskiego w Tomaszowie Lubelskim w klasie fortepianu. Na swoim koncie ma 

wiele osiągnięć wokalnych zarówno o randze ogólnopolskiej jak i międzynarodowej. 

Należy zaznaczyć, że jest trzykrotną Stypendystką Marszałka Województwa 

Lubelskiego z zakresu kultury.  

Julię Nowacką, 16 letnią uczennicę w klasie skrzypiec Państwowej Szkoły 

Muzycznej I i II stopnia w Chełmie, od 3 lat podnoszącą kwalifikacje wokalne w 

Chełmskiej Szkole Rocka. Należy zaznaczyć, że Julia zajęła I miejsce w 

Międzynarodowym Festiwalu ,,Kalejdoskopów Talentów” - Digi – Talenty Zima 2021 

oraz II miejsce w Międzynarodowym Festiwalu ,,Karawana Kultury”.  

Basię Benicką, 17 letnią uczennicę I Liceum Ogólnokształcącego im. Księcia Adama 

Jerzego Czartoryskiego. 

7 Element, czyli zespół zrzeszający niezwykle zdolnych uczniów I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Stanisława Staszica w Lublinie. Zespół tworzony jest przez: 

Agatę Jonasz, Macieja Pieprzowskiego (wokal), Eryka Stawińskiego (gitara) oraz 

Olgę Popiołek (pianino). Ponadto, Agata Jonasz została nagrodzona za najlepszy 

wokal w XXX-ej, jubileuszowej edycji Stasia.  
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7 Element 

 
Flowers of the jungle 

 

Flowers of the Jungle, zarazem uniwersalny jak i wyjątkowy zespół łączący hard 

rock, grunge, funk i wszystko, co gra im w duszy podczas tworzenia łatwo 

wpadających w ucho i zostających ze słuchaczem na długo utworów. Uderzenie w 
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emocje i wizerunek to to, co nadaje główny tor istnieniu zespołu. Dopełniającym 

kontrastem mocnego brzmienia jest nietuzinkowy skład: Bastrid (wokal), Robert 

Frederick (bas), Kathrine Quinn (perkusja) oraz Doubleyou (gitara).  

Latające Ośmiornice, czyli nowy lubelski zespół, grający muzykę z pogranicza indie 

oraz alternatywnego rocka. Inspirująca jest dla nich twórczość zespołów takich jak 

The Smiths, The Smashing Pumpkins czy Arctic Monkeys. Nieprzerwanie, już od 

grudnia roku 2020 pracują nad autorskim materiałem, który planują zaprezentować 

podczas tegorocznego Stasia. W skład zespołu wchodzą: Magdalena Palinka (wokal), 

Piotr Szczepanek (gitara), Michał Rogowski (bas), Michał Kowalski (perkusja) oraz 

Aleksandra Mularczyk (klawisze).  

MonF, zespół zrzeszający młodych muzyków, w którego skład wchodzą: założycielka 

zespołu Natalia Marczuk (wokal), Michał Dzirba (perkusja), Michał Fedor (bas), 

Aleksandra Mularczyk (instrumenty klawiszowe), Filip Nastulak (gitara). W lipcu tego 

roku Natalia wydała EP-kę z autorskimi utworami z pomocą Polskiego Radia Lublin, 

co zainicjowało powstanie zespołu. Młodzi artyści zagrali już kilka wspólnych      

koncertów m. in. w Lublinie, Opolu Lubelskim czy w Poznaniu. W ich repertuar 

wchodzą autorskie utwory Natalii, wspólne kompozycje, a także covery popularnych 

utworów muzyki alternatywnej, rockowej i popowej. Członkowie zespołu poznali się 

w Szkole Muzycznej im. Tadeusza Szeligowskiego w Lublinie, na wydziale 

jazzowym, elementy tego gatunku muzycznego często wplatają w swoje utwory. 

Aktualnie pracują nad kolejnym wspólnym albumem oraz teledyskami do utworów z 

EPKI. 

 
Laureaci głównej nagrody zespół MonF 

Energiczny Live, zespół współtworzony przez uczniów z Zespołu Szkół 

Energetycznych im. Kazimierza Drewnowskiego w Lublinie. Ich domeną jest  rock.  
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W skład zespołu wchodzę: Kacper Skóra (wokal), Mateusz Wójcik (gitara), Wojciech 

Kowalczyk (bas) oraz opiekun zespołu Franciszek Wróbel (perkusja).  

Tegoroczna nagroda główna (tj. nagranie autorskiego singla w lubelskim studio 

nagraniowym Wesoła24 Studio) przyznano pięcioosobowemu zespołowi MonF. Poza 

nagrodą główną, jury wyróżniło również nagrodami (ufundowanymi przez sklepy 

muzyczne Quena oraz Massive Music), trzy osoby: Pawła Wojciechowskiego z 

zespołu Energiczny Live (jako najlepszego basistę), Mateusza Wójcika z zespołu 

Flowers of the Junge (jako najlepszego gitarzystę) oraz solistkę Aleksandrę Wójtowicz 

i Magdalenę Palinkę z zespołu Latające Ośmiornice (jako najlepsze wokalistki) 

 

Agata Łaska Klasa 3BP 

Zdjęcia Aleksandra Makarewicz 3EG 

 

Twórczość uczniów I LO 
 

MARCELINA MAC – klasa 1f 

 

WYSTARCZY… 

 

Wystarczy jedno spojrzenie 

Aby kogoś pokochać 

Wystarczy jedna chwila 

Aby kogoś znienawidzić 

Wystarczy jeden dzień 

Aby komuś zaufać 

 

Cała wieczność 

To czas na zapomnienie kogoś 

 

COŚ POCZUĆ 

 

Pierwsze uderzenie 

Drugie, trzecie 

Przestałem liczyć 

Straciłem rachubę 

A wszystko, by coś poczuć 

Choć przez chwilę 

Choć przez moment 

Ból jest lepszy od pustki 
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KOSZMARY 

 

Koszmary 

Znów zatruwają mi umysł 

Przychodzą, niszczą mój sen 

I odchodzą jakby nigdy nic 

Koszmary 

Niby inny świat 

Lecz jakże realistyczne 

Wyciągają na wierzch 

Nasze najskrytsze lęki 

O których nawet nie wiedzieliśmy 

Koszmary 

Przez nie obudziłam się 

Zlana potem, ze łzami w oczach 

Jestem bardzo zmęczona 

Lecz tej nocy już nie zasnę 

 

 

Boże Narodzenie - 2021 

 

Drodzy Przyjaciele Szkoły i 

Stowarzyszenia 

Niezakłóconego Szczęścia i Zdrowia 

życzą 

w Święta Bożego Narodzenia 

i w Nowym Roku 

Najserdeczniej! 

Dyrekcja I LO im. St. Staszica w Lublinie 

Zarząd Stowarzyszenia 

oraz Redakcja Staszicaka 

 

Zapraszamy na tradycyjne spotkanie opłatkowe w dniu 14 stycznia godzina 18     

w sali nr 18 gmachu I LO o godzinie 18, następnie na spotkanie integracyjne w 

Kawiarni Księżycowa (ul. Księżycowa 2). 
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Zebrania Zarządu oraz spotkania członków Stowarzyszenia odbywają się w gmachu 

szkoły przy Al. Racławickich 26, w sali nr 18. Spotkania mają charakter otwarty. 

Zapraszamy wszystkich członków i sympatyków Stowarzyszenia. 

Zespół redakcyjny – Zbigniew Smutek, Marek Chodowski 

Projekt strony tytułowej – Cezary Klimaszewski 

Przepisywanie, skład i łamanie komputerowe – Zbigniew Smutek 

Druk: AAP SYSTEMY  

Ul. Sybiraków (Jana Hempla)  4  

20-008 Lublin 

 

Adres do korespondencji:   
Stowarzyszenie Wychowanków Gimnazjum i Liceum  im. Stanisława Staszica           

w Lublinie 20-043 Lublin, Aleje Racławickie 26 

Adres e-mail: staszicaki@wp.pl  

Adres strony Stowarzyszenia: staszicak.lo01.pl 

 

 

Konto Stowarzyszenia: 62 1240 2496 1111 0010 1334 3575 

Numer KRS: 0000076793 

Wysokość składki członkowskiej: od 30 zł dla pracujących członków, od 10 zł dla 

niepracujących (górnej granicy nie określono – zgodnie z możliwościami członków 

Stowarzyszenia). Formą uiszczenia składki jest również przekazanie 1% podatku na 

rzecz Stowarzyszenia. W zeznaniu podatkowym należy zastrzec możliwość 

ujawnienia danych osobowych. 

 

OD REDAKCJI 

 

ZACHĘCAMY SZANOWNE KOLEŻANKI I KOLEGÓW DO WSPÓŁPRACY PRZY 

REDAKCJI „STASZICAKA”. 

CHĘTNIE ZAMIEŚCIMY NA NASZYCH STRONACH: 

 WSPOMNIENIA I ANEGDOTY Z CZASÓW SZKOLNYCH 

 ZDJĘCIA I RYCINY. MOŻE KTOŚ MA POMYSŁ NA STRONĘ TYTUŁOWĄ 

ORAZ NA LOGO STOWARZYSZENIA? 

 RELACJE ZE SPOTKAŃ I ZJAZDÓW ABSOLWENTÓW 

 BIOGRAMY WYBITNYCH NAUCZYCIELI I UCZNIÓW NASZEJ SZKOŁY 

 TWÓRCZOŚĆ WŁASNĄ STASZICAKÓW 

ZE SWEJ STRONY ZAPEWNIAMY PUBLIKACJĘ KOMUNIKATÓW DOTYCZĄCYCH 

PLANOWANYCH ZJAZDÓW I SPOTKAŃ KOLEŻEŃSKICH. 

REDAKCJA PRAGNIE PODZIĘKOWAĆ WSZYSTKIM, KTÓRZY BRALI UDZIAŁ W 

OPRACOWANIU TEGO WYDANIA „STASZICAKA”. 

 

REDAKCJA 
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